

Montreal, 27 August 2026

For immediate release

Nepal flash floods: More than 10,000 households are in need of emergency aid

On 26 August, a devastating flood of ice and mud struck northern Nepal, sweeping away entire villages, destroying bridges, flooding kilometres of roads and damaging or destroying vital infrastructure, including hydroelectric power stations.

More than 10,000 households are in need of emergency aid

Humanity & Inclusion (HI) is preparing an emergency response focused on rehabilitation, mental health support and the distribution of essential supplies to people affected by the disaster.

Latest figures indicate that 270 bodies have been recovered and nearly 1,500 people are still missing. The scale of the disaster suggests that the death toll could rise significantly as search operations continue.

Thousands of people fled the oncoming mudslide, leaving their homes and possessions behind. The region's mountainous terrain and extensive infrastructure damage are hampering rescue efforts, while communications remain cut off with some of the worst-affected areas. Roads have been cut off by mudslides, leaving some areas completely inaccessible by road, including several health centres and two hospitals.

“The images reaching us from the disaster areas are terrifying; they show a torrent suddenly surging forward and sweeping everything away in its path. Roads have been cut off by the mudslide and some areas are now completely inaccessible by road; this is particularly the case for several health centres and two hospitals. The risk of further landslides or of houses, whose foundations have been weakened, collapsing remains high in the districts of Rasuwa, Nuwakot and Dhading,” explains Rajesh Chandra, director of HI’s Nepal programme.

Thousands of people fled the oncoming mudslide, leaving their homes and possessions behind. According to the Nepalese authorities, more than 10,000 households are in need of emergency aid.

Humanity & Inclusion prepares to support hospitals and people impacted

Humanity & Inclusion has been working in Nepal for more than 25 years and has extensive expertise in disaster response and rehabilitation.

Following the disaster, Humanity & Inclusion was quickly called upon by the Department of Health to provide support in rehabilitation and mental health. Humanity & Inclusion is preparing to deploy an emergency team to help hospitals cope with the influx of injured people and to strengthen rehabilitation services.

*"We are preparing to deploy an emergency team to help hospitals cope with the influx of injured people and to provide around a hundred mobility aids – walking sticks, crutches, wheelchairs and so on – to those who need them. One of our key priorities is to ensure that the emergency response is truly inclusive, taking particular account of people with disabilities, older people and other vulnerable groups," says **Rajesh Chandra***

The first hours following a disaster are crucial for providing rapid care to patients, some of whom are seriously injured, and for helping to prevent permanent disabilities. Humanity & Inclusion's teams will also provide initial psychological support to people affected by the disaster to help them cope with the trauma caused by the disaster.

Essential supplies for families affected

Humanity & Inclusion has stocks of essential items, including blankets, clothing, kitchen utensils and soap, ready to be delivered to families whose homes have been buried under the mudslide.

Our emergency response will focus on ensuring that vulnerable people affected by the disaster, including people with disabilities, older people and other vulnerable groups, are taken into account in the humanitarian response.

Further information

Spokespersons available upon request for interview.

Montréal, 27 août 2026

Communiqué de presse



Coulée de boue au Népal : plus de 10 000 ménages ont besoin d'une aide humanitaire d'urgence

Le 26 août, une dévastatrice coulée de glace et de boue a frappé le nord du Népal, emportant des villages entiers, détruisant des ponts, inondant des kilomètres de routes et endommageant ou détruisant des infrastructures essentielles, notamment des centrales hydroélectriques.

Plus de 10 000 ménages ont besoin d'une aide humanitaire d'urgence

Humanité & Inclusion (HI) prépare une intervention d'urgence axée sur la réadaptation, le soutien psychosocial et la distribution d'articles de première nécessité aux populations

touchées par la catastrophe.

Selon les derniers bilans, 270 corps ont été récupérés, tandis que près de 1 500 personnes demeurent portées disparues. L'ampleur de la catastrophe laisse craindre une aggravation importante du bilan humain à mesure que les opérations de recherche et de sauvetage se poursuivent.

Des milliers de personnes ont fui la coulée de boue, abandonnant derrière elles leurs maisons et leurs biens. Le relief montagneux de la région ainsi que les importants dommages causés aux infrastructures compliquent les opérations de secours, tandis que les communications demeurent interrompues avec certaines des zones les plus durement touchées.

Des glissements de terrain ont coupé plusieurs routes, rendant certaines zones totalement inaccessibles par voie terrestre, y compris plusieurs centres de santé et deux hôpitaux.

« Les images qui nous parviennent des lieux de la catastrophe sont terrifiantes, on y voit un torrent déferler soudainement et tout emporter sur son passage. Des routes ont été coupées par la coulée de boue et certaines zones sont aujourd'hui complètement inaccessibles par la route ; c'est le cas notamment de plusieurs centres de santé et de deux hôpitaux. De plus, le risque de voir de nouveaux glissements de terrain ou que des maisons, fragilisées dans leurs fondations, s'effondrent, reste élevé dans les districts de Rasuwa, de Nuwakot et de Dhading, » explique Rajesh Chandra, directeur du programme Népal pour HI.

Des milliers de personnes ont fui l'arrivée de la coulée de boue, laissant derrière elles leurs maisons et leurs effets personnels. Selon les autorités népalaises, plus de 10 000 ménages ont besoin d'une aide humanitaire d'urgence.

Humanité & Inclusion se prépare à soutenir les hôpitaux et les populations touchées

Humanité & Inclusion travaille au Népal depuis plus de 25 ans et possède une solide expertise en matière d'intervention d'urgence, de réadaptation et d'inclusion des personnes en situation de handicap.

À la suite de la catastrophe, le ministère de la Santé a rapidement sollicité l'appui d'Humanité & Inclusion pour renforcer les services de réadaptation et le soutien en santé mentale. L'organisation se prépare à déployer une équipe d'urgence afin d'aider les hôpitaux à faire face à l'afflux de blessés et à renforcer les services de réadaptation.

« HI a été rapidement sollicitée par le ministère de la santé pour apporter un soutien en réadaptation et en santé mentale. Nous nous apprêtons à déployer une équipe d'urgence pour aider les hôpitaux à faire face à l'affluence de blessés et à fournir une centaine d'aides à la mobilité – cannes, béquilles, fauteuils roulants... – aux personnes qui en auront besoin. Un des points essentiels pour nous est de nous assurer que la réponse d'urgence soit véritablement inclusive, prenant notamment en compte les personnes handicapées, les personnes âgées ou d'autres populations vulnérables, » explique Rajesh Chandra.

Les premières heures suivant une catastrophe sont cruciales pour prodiguer rapidement des soins aux personnes blessées, dont certaines souffrent de

traumatismes graves, et pour contribuer à prévenir l'apparition de handicaps permanents. Les équipes d'Humanité & Inclusion offriront également un premier soutien psychosocial aux personnes touchées afin de les aider à faire face au traumatisme causé par la catastrophe.

Des articles de première nécessité pour les familles sinistrées

Humanité & Inclusion dispose de stocks d'articles essentiels, notamment des couvertures, des vêtements, des ustensiles de cuisine et du savon, prêts à être distribués aux familles dont les habitations ont été ensevelies par la coulée de boue.

Notre intervention d'urgence visera à garantir que les personnes les plus vulnérables touchées par la catastrophe, notamment les personnes en situation de handicap, les personnes âgées et d'autres groupes marginalisés, soient pleinement prises en compte dans la réponse humanitaire.

Informations complémentaires

Entrevues : Des porte-parole sont disponibles sur demande.